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Abstract

        
We report on new perspectives in diagnostic ultrasound of the larynx, which has become possible by applications of computer sonography. To our knowledge no such comprehensive ultrasonic diagnostics in children are reported as yet in the area of larynx. All examinations were performed with a computed sonography system (Acuson 128). We used a linear transducer with a penetration corresponding to 5 MHz an a resolution corresponding to 10 MHz. The frame rate was arround 25 Hz and thus enabled a good reproduction of dynamic processes. As we could show, it is possible to visualize all significant structures of the larynx including the thyroid cartilage, the vocal ligament, the vocalis muscle, the arytenoid cartilage and the piriform fossa. Of course the vestibular fold and the cervical musculature are also demonstrable. The high frame rate of the instrument anaibled a good reproduction of dynamic processes. The sonographic demonstration of anatomical structures is possible as well as a functional diagnosis.


      
        
Zusammenfassung

        
Wir berichten über neue Perspektiven bei der Sonographie des Kehlkopfes, welche ermöglicht wurden durch den Einsatz der Computersonographie. Soweit uns bekannt ist, wurde bis jetzt keine derart weitgehende Ultraschalluntersuchung des Kehlkopfes im Kindesalter beschrieben. Alle Untersuchungen wurden mit einem Computersonographiesystem (Acuson 128) durchgeführt. Wir verwendeten einen Linearschallkopf mit einer Eindringtiefe entsprechend 5 MHz und einer Auflösung entsprechend 10 MHz. Wie wir zeigen konnten ist es möglich, alle wesentlichen Strukturen im Kehlkopfbereich darzustellen einschließlich der Cartilago thyreoidea, des Ligamentum vocale, des Musculus vocalis, der Cartilagines aryteenoideae und des Recessus piriformis. Selbstverständlich ist auch die Plica ventricularis und die zervikale Muskulatur darstellbar. Die hohe Bildfrequenz ermöglicht überdies eine gute Darstellung dynamischer Prozesse. Es ist sonographisch sowohl eine Darstellung anatomischer Strukturen wie auch eine funktionelle Diagnostik möglich.
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